

OBITUARY

Yaw Boafo

Richard Barnes

On 10 March 2012 wildlife officers and conservationists from across Ghana gathered in Kumasi to mourn the passing on of Yaw Boafo. Yaw was born to Mr Kenneth Boafo and Mrs Augustina Boafo on 6 February 1969.

In his career Yaw Boafo had been a game warden and a scientist. He obtained his BSc in Natural Resource Management at the Kwame Nkrumah University of Science and Technology, Kumasi, and did his national service in Mole National Park. He then joined the Game and Wildlife Department (now the Wildlife Division) as a senior game ranger, eventually becoming a wildlife officer. He later joined the Elephant Biology and Management Project based at Kakum National Park. He gained his MSc at KNUST with a thesis that examined the distribution of elephants and bongos within the park.

Later, he was posted to Goaso as head of the Wildlife Division's Biodiversity Monitoring Unit. In 2008 he moved to Ouagadougou to join the MIKE programme as deputy sub-regional support officer for West Africa. Yaw Boafo enjoyed training wildlife officers from Uganda, Liberia, and Cameroon in the techniques of wildlife surveys.

He became fascinated with the application of statistics to answering the questions about wildlife numbers and distribution that he encountered during his career as a wildlife specialist. Several of his papers can be found in the pages of *Pachyderm*: there is little doubt he would have contributed many more.



Yaw Boafo

(6 February 1969 – 2 February 2012)

Le 10 mars 2012, les agents de la faune et les écologistes de tout le Ghana se sont réunis à Kumasi au Ghana pour pleurer la mort de Yaw Boafo. Yaw est né de Mr. Kenneth Boafo et de Mme Augustina Boafo le 6 février 1969.

Dans sa carrière Yaw Boafo a été conservateur et chercheur. Il a obtenu sa licence en gestion des ressources naturelles à l'Université des Sciences et de la Technologie Kwame Nkrumah à Kumasi et a fait son service national au Parc National de Mole. Il a ensuite rejoint le Département de la

Chasse et de la Faune (maintenant la Division de la Faune) en tant que conservateur, devenant finalement un agent de la faune. Il a ensuite rejoint le Projet de la Biologie et de la Gestion des Eléphants, au Parc National de Kakum. Il a obtenu sa maîtrise à l'Université des Sciences et de la Technologie Kwame Nkrumah et sa thèse examinait la distribution des éléphants et des bongos au sein du parc.

Plus tard, il a été affecté à Goaso comme chef de l'Unité de Surveillance de la Biodiversité au sein de la Division de la faune. En 2008, il s'est installé à Ouagadougou pour participer au programme MIKE comme adjoint de l'agent d'appui sous-régional pour l'Afrique de l'Ouest. Yaw Boafo aimait bien former les agents de la faune venant de l'Ouganda, du Libéria et du Cameroun dans les techniques d'étude de la faune.

His untimely demise cut short a career dedicated to conserving natural resources. We will miss his quiet ways and will remember him as conscientious and reliable colleague. Our sympathies go to his widow, Mrs Ruth Boafo, and to his parents and siblings, Akua Dufie Boafo and Kofi Korankye Boafo.

Il était fasciné par l'application de la statistique pour répondre aux questions sur les chiffres de la faune et de sa distribution qu'il avait rencontrées au cours de sa carrière en tant que spécialiste de la faune. On peut trouver plusieurs de ses travaux dans les pages de *Pachyderme*: il y a peu de doute qu'il y aurait contribué beaucoup plus. Son décès prématuré coupe court à une carrière consacrée à la conservation des ressources naturelles. Son calme va nous manquer et nous nous souviendrons de lui comme d'un collègue consciencieux et fiable. Nos sympathies vont à sa veuve, Mme Ruth Boafo, à ses parents et à ses frères et sœurs, Akua Dufie Boafo et Kofi Korankye Boafo.